
نما | حسین  کشتكارحكمت

ماجراي يك كنسرت زنده در كاروانسرا!
 روابط عمومي معاونت هنري وزارت ارشاد لايك نادره رضايي

 معاون هنري اين وزارتخانه پاي صفحه خواننده غيرمجاز را تكذيب كرد

    مصطفي شاه كرمي
برپايي كنسرت فرضي يك خواننده زن در كاروانسراي 
انجيره اس�تان يزد و پخش آنلاين آن در فضاي مجازي 
نشان مي دهد كه نه وزارت ميراث فرهنگي و گردشگري 
ميراث دار شش�دانگي ب�راي ابنيه تاريخي اس�ت و نه 
دس�تگاه هاي فرهنگ�ي و امنيتي حاضر به ي�راق براي 
جلوگي�ري از برخ�ي اتفاق�ات ناخوش�ايند هس�تند. 
قديمي ها به هر جايي كه س��ر و صاحب نداشته و هر كسي 
مي توانس��ته در آنجا رفت و آمد كند، اصطلاحاً كاوانس��را 
مي گفتند. انتش��ار فيلمي از يك خواننده ب��دون حجاب با 
عنوان »كنسرت فرضي« در يك كاروانسرا در فضاي مجازي 
كه در آن يك گروه به خوانندگي او در حال اجراي يك قطعه 
موسيقي هستند، با واكنش هاي زيادي مواجه شده است. در 
برخي رسانه ها اعلام شد كه پرستو احمدي با همراهي احسان 
بيرقدار، سهيل فقيه نصيري، امين طاهري و اميرعلي پيرنيا به 

عنوان گروه نوازنده اين كنسرت فرضي را اجرا كرده اند. 
    تشكيل پرونده قضايي

در واكنش به منتشر شدن اين ويدئو كه شامگاه چهارشنبه هفته 
گذشته به صورت آنلاين از طريق سايت يوتيوب پخش شد، روز 
پنج شنبه خبرگزاري ميزان از تش��كيل پرونده قضايي در اين 
خصوص خبر داد. اين خبرگزاري كه وابسته به قوه قضائيه است، 
نوشت: در پي انتشار كليپ مورد اش��اره كه هيچ مجوز قانوني 
نداش��ته و موازين قانوني و فرهنگي كش��ور نيز در آن رعايت 
نشده است، با ورود دستگاه قضايي ضمن برخورد مقتضي، عليه 

خواننده و عوامل توليد آن پرونده قضايي تشكيل شده است. 
در حالي كه اغلب ويدئوهاي قبلي پرستو احمدي كه در آنها 
خوانندگي و نوازندگي انجام مي داد از يك س��طحي بالاتر 
نمي رفت و معمولاً از س��وي 15 هزار دنبال كننده خودش 
ديده مي شد پس از انتشار اين ويدئوي زنده در يوتيوب هم 
تعداد دفعات ديده شدن ويدئو و هم تعداد دنبال كننده هاي 

پرستو احمدي از 500 هزار نفر بالاتر رفت! 
روز گذش��ته و بعد از س��رو صدايي كه اين ويدئو در فضاي 
مجازي ايجاد كرد برخي رسانه ها از لايك كردن آن توسط 
نادره رضايي، معاون امور هنري وزارت ارش��اد خبر دادند. 
انتشار اين خبر هم به تعداد بازديد كنندگان ويدئو اضافه كرد 
و هم باعث هورا كشيدن برخي گروه هاي برانداز و ضد نظام 
شد. »جوان« براي پيگيري و صحت و سقم اين ماجرا با روابط 
عمومي معاونت هنري تماس برقرار كرد. پس از طرح موضوع 
و جويا شدن اصل ماجرا يكي از نزديكان نادره رضايي اعلام 
كرد كه خبر لايك كردن ويدئوي خوانندگي پرستو احمدي 
از سوي خانم نادره رضايي، معاون امور هنري وزارت ارشاد 

صحت ندارد و او اين مسئله را تكذيب كرده است. 
    هيس، ميراث فرهنگي خوابيده!

پرستو احمدي اين كنس��رت غير قانوني و بر خلاف شئون 
جامعه اسلامي كش��ورمان را در كاروانس��راي انجيره شهر 
اردكان يزد اجرا كرده اس��ت. از آنجايي كه معمولاً مديريت 
برخي از كاروانس��راهاي قديمي در اختي��ار وزارت ميراث 
فرهنگي اس��ت و برخي ديگر تحت مديريت سازمان اوقاف 
قرار دارند پ��س از پيگيري متوجه ش��ديم كه مديريت اين 
كاروانسرا بر عهده وزارت ميراث فرهنگي و گردشگري است 
وطبق برخي شنيده ها هيچ نگهبان و مراقبي هم ندارد و به 
نوعي وزارت ميراث آن را رها كرده است. نكته اينكه يك گروه 
چند نفره همراه با ادوات و آلات موسيقي و پروژكتور و وسايل 
ديگر به اين كاروانسرا رفته و پس از طراحي صحنه و چيدن 
ميزانسن مورد نظرشان، براي نور پردازي صحنه پروژكتورها 

را نصب كرده و سپس با جانمايي سيستم صوتي و تصويري 
مشغول اجراي يك كنسرت مي ش��وند و اتفاقاً آن را هم از 

طريق يوتيوب به صورت زنده و برخط پخش مي كنند! 
آنچه روشن است اينكه تهيه و تدارك و ضبط و پخش آنلاين 
يك چنين برنامه اي نمي تواند بدون همراهي چند تيم فني و 
ترابري اتفاق افتاده باشد. آيا وزارت ميراث فرهنگي نمي تواند 
از مكان هايي كه براي تعمير و نگه��داري از آنها هزينه هاي 
هنگفتي از محل بودجه دولت و بيت المال مي كند مراقبت 
كند كه هر كسي بلند نشود برود در آنها كنسرت برگزار كند 
يا اينكه نمي خواهد؟! مشتاق بوديم قبل از انتشار اين گزارش 
مس��ئولان وزارت ميراث فرهنگي واكنشي نشان بدهند اما 

متأسفانه اين اتفاق هم نيفتاد. 
    اتفاقات بودار!

طي چند سال اخير قبل از بروز برخي شلوغ كاري ها شبيه 
آنچه در سال 1401 و به بهانه فوت مهسا اميني رخ داد، يك 
ويدئو از برخورد نامناسب و فيزيكي مأموران انتظامي تحت 
عنوان گشت ارش��اد در فضاي مجازي منتشر مي شد و بعد 
بدون اينكه گفته ش��ود اين فيلم مربوط به كجا و چه زماني 
است و علت جلب آن زن چه بوده مورد استقبال گروه هاي 
برانداز و برخ��ي مزدورهاي داخلي قرار مي گرفت و س��عي 

مي شد از زير لحاف انقلابي ايجاد كنند!
حالا هم چند وقتي است كه ابلاغ و اجراي بحث لايحه موسوم 
به عفاف و حجاب مطرح شده است. تيم هاي مختلف رسانه اي 
كه اصطلاحاً به آنها پروژه بگير مي گويند و برخي دولتمردان 
مشغول سمپاشي و نفرت پراكني در مورد آن هستند، درست 
در همين ايام ويدئويي از پرس��تو احمدي منتشر مي شود 
كه با بدني نيمه عريان و در وس��ط يك كاروانس��را مشغول 
خوانندگي اس��ت! همرماني خودجوش! اين اتفاق بو دار با 
تلاش جريان هايي مش��كوك برای ايجاد دوقطبي پيرامون 

موضوع حجاب در جامعه نيز قابل تأمل است. 
البته همين ش��خص در مورد علت و چراي��ي انجام اين كار 
با انتشار پستي در صفحه ش��خصي اش نوشته است: »من، 
پرستو؛ دختري كه مي خواهم براي مردمي كه دوست شان 
دارم بخوانم. اين حقي اس��ت كه نمي توانستم از آن چشم 

بپوشم؛ خواندن براي خاكي كه عاشقانه دوستش دارم«.
قصه وقتي جالب تر مي ش��ود كه بدانيم اين خانم در جريان 
اغتشاشات س��ال 1401 در كش��ورمان هم قطعه مشهور و 
معروف »از خون جوانان وطن« را كه شعر از عارف قزويني 
است اجرا كرده بود. اين فرد خرداد سال گذشته نيزكاري به 
نام »هواي آزاد« منتشر كرد كه به گفته خودش در واكنش 
به اغتشاشات پاييز سال 1401 منتشر شده است. سه ماه بعد 
از انتشار اين قطعه به قول برخي كاربران فضاي مجازي كه 
او مورد پيگرد قضايي قرار گرفته و به دادسراي امنيت تهران 

احضار شده است. 
با توجه به صورت بندي اتفاقات و تأمل در مورد سير اخباري 
كه حول اين خانم مي چرخد مي توان نتيجه گرفت كه اولاً 
بهتر است ميراث فرهنگي نگاه مديريتي اش به كاروانسراها 
و ديگر ابنيه تاريخي كشورمان را تغيير بدهد و اگرچه آنجا 
زماني كاروانسرا بوده و زير نظر اين وزارتخانه است نسبت به 

اداره آن پاسخگو باشد. 
طبق برخي شنيده ها خانم احمدی قبلاً در مورد اجراي كنسرت 
خبرهايي را منتش��ر كرده و بايد به عزيزان مسئول در زمينه 
تأمين امني��ت رواني و اخلاقي جامعه تأكي��د كرد كه همواره 
منتظر وقوع يك اتفاق نباشيد چه اينكه علاج واقعه را بايد قبل 

از وقوع كرد؛ وگرنه نتيجه مي شود همين كنسرت فرضي!

     دیدگاه

اميرالمؤمني�ن امام علی 
عليه السلام:

نيكويی ادب مايه بالندگی 
اخلاق است.

غرر الحك�م: ج ٤ ص ١٢١ 
ح ٥٥٢٠

 نوعی سرگشتگی در رفتار نسل جدید
به چشم می خورد

 رسول صدرعاملي از حسرت هايش 
در فيلم »قرباني« با بازي ابوالفضل پورعرب گفت

موزه س�ينما در ادامه انتش�ار سلسله نشس�ت هاي تاريخ 
شفاهي خود همزمان با زادروز رسول صدرعاملي، نويسنده، 
كارگردان و تهيه كننده سينما بخش هايي از گفت وگوي اين 
هنرمند را منتشر كرده است كه بخش هايي از آن را مي خوانيد. 
رس��ول صدرعاملي درباره حضور ابوالفضل پورع��رب در فيلم 
»قرباني« گفت: پورعرب در اين فيلم بازي بسيار خوبي داشت. 
او داراي نوعي تنش دروني و استرس هايي بود كه من بعدها و با 

كسب تجربه هاي بيشتر از آن مطلع شدم. 
وي ادامه داد: بازيگري كار بس��يار دشواري است، مخصوصاً اگر 
بازيگر آگاهانه رفتاري را از خود بروز دهد و بداند وقتي تصوير او 
روي پرده سينما قرار مي گيرد، چگونه ديده مي شود. اين موضوع 
درك ويژه اي را طلب مي كند و هر بازيگري نس��بت به آن آگاه 
نيس��ت. اينكه يك بازيگر تمام مدت به اين مسئله فكر كند كه 
چگونه وارد پلان شده و از آن خارج شود و از كدام منبع احساس 
خود را تغذيه كند، موضوعي اس��ت كه هن��گام فيلمبرداري به 
چش��م مي آيد. پورعرب از اين موارد آگاهي داشت و زماني كه 
در فيلم من حاضر شد، پيش از آن فقط در فيلم »عروس« بازي 
كرده بود و بلافاصله بعد از آن آمد سر فيلمبرداري » قرباني« و 
يكي از حسرت هاي من اين است كه آن طور كه بايد در آن فيلم 
من و پورعرب يكديگر را درك نكرديم. ما با يكديگر هيچ مشكل 
خاصي نداشتيم اما مي توانستيم به يكديگر كمك كنيم تا اتفاق 

بهتري صورت بگيرد. 
كارگردان فيلم »ش��ب« درباره اين اثر نيز بي��ان كرد: عزت الله 
انتظامي در اين فيلم روي ديالوگ هاي خود بسيار حساس بود و 
اتفاق جالب براي من وجود نوعي رقابت ميان خسرو شكيبايي و 
عزت الله انتظامي بود. اقتدار خسرو شكيبايي در لحظات مربوط به 

واكنش هاي او نسبت به بازي مقابل بسيار برجسته بود. 
وي خاطرنشان كرد: خسرو شكيبايي به شكل عجيبي اهميت 
سكوت و چگونه شنيدن را مي دانست. خوشبختانه جمع بسيار 
خوبي در آن فيلم ش��كل گرفته بود و امين حيايي مواظب همه 
چيز بود و در نهايت جايزه بهترين بازيگر را براي فيلم »ش��ب« 

دريافت كرد. 
صدرعاملي بيان كرد: در اين فيلم طبق برنامه ريزي انجام شده 
قرار بود فيلمبرداري به مدت چهل روز و در فصل پاييز انجام شود 
و اولين لوكيشن ما ايستگاه راه آهن بود. يادم مي آيد ساعت پنج 
عصر به لوكيشن رفتيم. زماني كه كار به پايان رسيد، ديگر صبح 
شده بود و زماني كه از لوكيشن بيرون آمديم، چيزي در حدود 
نيم متر برف روي زمين نشسته بود و جالب اينكه چنين اتفاقي 

در 25 سال گذشته سابقه نداشت. 
وي با بيان اينكه 60 درصد فيلم بايد در لوكيش��ن هاي خارجي 
فيلمبرداري مي شد، بيان داش��ت: زماني كه به هتل بازگشتيم 
آقاي انتظامي را صدا زدم و به او گفتم من مجبورم به فيلمبرداري 
ادامه دهم و بايد در طول سه روزي كه بارش برف ادامه دارد، تمام 
نماهاي مربوط به لوكيشن خارجي را بگيرم. عزت الله انتظامي 
تعجب كرد و اين كار را نشدني مي دانست اما اگر به فيلمبرداري 
ادامه نمي داديم، كار به صورت كامل تعطيل مي ش��د. او از من 
خواست تا كمي درباره موضوع فكر كند و پس از يك ساعت با من 

تماس گرفت و موافقت خود را اعلام كرد. 
كارگردان »زندگي با چشمان بسته« گفت: از فيلم »دختري با 
كفش هاي كتاني« دختراني در فيلم ه��اي من حضور دارند كه 
دست به تصميم گيري مي زنند و اين موضوع به دليل شرايط روز 
جامعه است. در دهه ۷0 دختر فيلم »من ترانه پانزده سال دارم« 
مي خواهد فردي مقاوم باشد و روي تصميمي كه گرفته پافشاري 
مي كند و مي ايستد و ما به خوبي متوجه مي شويم كه اين تصميم 
مي تواند او را نجات دهد اما امروز شرايط ديگر اين گونه نيست و 
نوعي عدم تعادل جدي و سرگشتگي در رفتار و كردار نسل جديد 

به چشم مي خورد. 
صدر عاملي بيان داشت: تعريف بچه هاي دهه ۸0 و ۹0 از زندگي، 
عشق، رفاقت، جامعه، دوست داش��تن و نفرت بسيار متفاوت تر 
از بچه هاي متولد دهه هاي 60 و ۷0 اس��ت. نسل جديد داراي 
يك فاصله معنادار با نسل پيشين خود اس��ت. من به متولدين 
نسل جديد علاقه بيش��تري دارم، به اين دليل كه شايد آنها به 
دليل نوعي صراحت، كمي ما را عصباني كنند اما داراي صداقت 
و عدم رياكاري در رفتار هس��تند كه در نسل دهه هاي شصت و 

هفتاد نبود.
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    رویداد

تجليل از ناصر ممدوح در سينما حقيقت
عباس نباتي: ما در گذشته ١٠٠ نفر دوبلور داشتيم اما اكنون ۳ هزار نفر در اين حوزه فعاليت مي كنند اما صداي هيچ كدام خاص و ماندگار نشده است

 ناصر ممدوح با بيان اينكه وضع اين روزهاي عرصه دوبله خراب است، 
با اشاره به اينكه جوانان تحصيلكرده بدون امكانات به شكل زيرزميني 
فعاليت مي كنند، از مسئولان خواست كه در اين زمينه فكري كنند. 
مراسم بزرگداشت ناصر ممدوح دوبلور و گوينده آثار مستند در هجدهمين 
جشنواره »سينماحقيقت« با حضور محمد حميدي مقدم دبير جشنواره، 
مريم نشيبا، نصرالله مدقالچي، خسرو شمشيرگران، عباس نباتي، نگين 

كيانفر، منوچهر زنده دل و فرزاد حسني برگزار شد. 
    ممدوح شخصيت ويژه مستند را حفظ كرد

حميدي مقدم در ابتداي اين مراس��م عنوان كرد: ش��ايد براي برخي اين 
س��ؤال پيش بيايد كه ارتباط جشنواره مس��تند با ناصر ممدوح چيست؟ 
درواقع اين  يك انتخاب شخصي و نوستالژيك براي من بود. زماني كه من 
در تلويزيون برنامه سازي مي كردم، ذات برنامه ها درباره سينما بود و يكي 
از تأثيرگذارترين موارد آن برنامه ها صدا بود. با استاد مريم نشيبا ما از سال 
۷5 آن برنامه ها را آغاز كرديم.  وي با بيان نقل قولي عنوان كرد: جناب آقاي 
ممدوح شخصيت ويژه مستند را حفظ كردند و ارتباط ميان مخاطبان با 
مستند در تلويزيون از طريق جادوي صداي اين استاد محقق شد. درواقع 
اين ارتباط گيري مخاطبان با مس��تندهاي تلويزيون��ي مديون و مرهون 

گروهي از گويندگان متن است.  
دبير جشنواره افزود: چيزي كه من را گاهي غمگين مي كند اين است كه 
چطور مي توان براي اين بزرگان جايگزيني انتخاب كرد. اميدوارم كه نسل 
جوان نيز راه اين عزيزان را ادامه دهد. ش��اخصه مهم اين نسل درخشان 
اين است كه آگاهي و مطالعه داشتند و اين ويژگي بايد در نسل جوان نيز 
ادامه پيدا كند.  حميدي مقدم گفت: امروز از استادي تجليل مي كنيم كه 
در كنار كار گويندگي، استاد و انسان بزرگي است كه بسياري از دوبلورها 

را آموزش دادند. از استاد ممدوح بسيار تشكر مي كنم كه با تمام سختي ها 
افتخار دادند و امروز كنار ما هستند. باعث افتخار ماست كه به دليل زحماتي 
كه براي فرهنگ و هنر اين سرزمين كشيديد از شما قدرداني كنيم. استاد 
ممدوح شما گنجينه فرهنگ و هنر ما هستيد.  در ادامه ويدئويي از زندگي 
ناصر ممدوح و روند كاري او در دوبله به كارگرداني ابوالفضل توكلي براي 
مخاطبان پخش شد.  عباس مطمئن زاده پژوهشگر و صداپيشه در ادامه 
اين نشس��ت بيان كرد: اولين دوبله آقاي ممدوح در فيلم »زنده باد زاپاتا« 
بود. چندي پيش مجدد آن دوبله را گوش كردم و واقعاً در همان زمان هم 
كار پخته اي بود زيرا صداي ايش��ان جنس خاصي دارد. عمده درخشش 
آقاي ممدوح در تلويزيون بود و اين ويژگي را داش��تند كه صدايشان را به 
ش��خصيت آن نقش نزديك مي كردند، يعني نقش را درك و با آن ارتباط 
برقرار مي كردند.  وي افزود: آقاي ممدوح خيل��ي زود به مرحله مديريت 
دوبلاژ رسيد و فيلم هاي خيلي خوبي را دوبله كردند و صدايشان براي همه  

دلنشين و باورپذير بود.  مطمئن زاده در پايان تصريح كرد: ايشان صدايي 
مهربان، صميمي و دلنش��ين دارند. خيلي از فيلم ها و سريال ها به دليل 
حضور آقاي ممدوح و ديگران، مخاطبان بيشتري داشتند و مردم دوست 
داشتند چندين بار آن آثار را تماش��ا كنند. آقاي ممدوح با ادبيات فارسي 
آشنايي زيادي دارند و هنگام دوبله از كلماتي استفاده مي كردند كه مخاطب 
با آن ارتباط برقرار كند.  عباس نباتي، صداپيشه پيشكسوت ديگر سخنران 
اين مراسم بود و با اشاره به خصوصيت  اخلاقي ناصر ممدوح گفت: هرگز 
در دوبله نديدم و نشنيدم كه كسي بگويد آقاي ممدوح فلان روز بداخلاقي 
كرد. هميشه اخلاق و رفتار ايشان مورد تحسين همگان بوده است. هميشه 

هم  چهره  خنداني دارند، حتي همين الان!
وي ادامه داد: كساني كه وارد كار صدا مي شوند 60 - ۷0 درصد موفقيتشان 
مربوط به جنس صدايشان است. ما در گذشته 100 نفر دوبلور داشتيم اما 
اكنون 3 هزار نفر در اين حوزه فعاليت مي كنند اما صداي هيچ كدام خاص 
و ماندگار نشده است. كس��اني در اين حوزه بيشتر پيشرفت مي كنند كه 
صدايشان خاص باش��د و مخاطب ناخودآگاه از آن صدا لذت ببرد. صداي 

آقاي ممدوح نيز از اين نوع صداهاست. 
    حوزه دوبله در حال خراب شدن است

ناصر ممدوح سپس عنوان كرد: 63 سال كار كردم. از كارم ناراضي نيستم 
اما متأسفانه اين حوزه دارد خراب مي شود. مسئولان بايد يك فكري كنند. 
گروه هاي زيرزميني امروزه با هيچ امكانات��ي كار مي كنند. گروه هايي كه 
جوان و تحصيل كرده هستند اما متأسفانه به بيراهه مي روند.  وي در پايان 
گفت: من همه را دوست دارم و اگر كسي از من بد هم بگويد اعتراضي ندارم. 
دوستان همه از من تعريف كردند و واقعاً شرمنده همه شان شدم. خوشحالم 

كه امشب اينجا هستم و با شما صحبت كردم. 
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 داستان مادر شهيد معماریان
 در سریال نمایش خانگي

    نويد پارسا
 تنه�ا گريه كن عنوان يك س�ريال ش�بكه 
نمايش خانگي اس�ت كه روايتي از يك مادر 
ش�هيد را با اقتباس از كتابي به همين نام به 

تصوير مي كشد. 
بيلبوردهاي سريال در بزرگراه هاي پايتخت قابل 
رويت است. زني با چادري مشكي در كنار جمله 
»تنها گريه كن« ممكن است ابتدا يك سريال شبكه 
نمايش خانگي را تداعي نكند و براي همين پوستر 
اثر مي توانس��ت حرفه اي تر و جذاب تر ارائه شود. 
مي توان گفت پوستر سريالي با مضمون مادر يك 
شهيد كه توانسته بيلبوردهاي چند نقطه از شهر 
را به خود اختصاص دهد شايسته طراحي شكيل تر 
و جذاب تري بود اما پوستر آن قدر معمولي و ساده 
است كه به نظر مي رسد قرار نبوده يك جامعه هدف 
حداكثري را جذب كند. بايد منتظر ماند و درباره 
اين اثر را  كه از روي يك كتاب تقريظ شده از سوي 

رهبر معظم انقلاب اقتباس شده نظر داد. 
    اميدواري براي يك سريال خوش ساخت 
اينكه كارگردان توانسته اقتباس شايسته اي از 
كتاب داشته باشد يا نه موضوع مهمي است. آيا 
احياناً شاهد يك اثر معمولي از يك سوژه مهم 
درباره يك مادر ش��هيد هستيم يا برعكس بايد 
اميدوار بود سريال تنها گريه كن بتواند ارتباط 
خوبي با مخاطب در شبكه نمايش خانگي بگيرد. 
اي كاش تنها گريه كن يك طي��ف از جامعه را 
هدف قرار نداده باش��د، هر چن��د برخي مواقع 
آثاري از اين دس��ت به دلي��ل ضعف هاي فني 
و فرميك حتي ت��وان ارتباط گيري درس��ت با 
مخاطب اصلي يعني جامع��ه انقلابي و مذهبي 
را هم ندارند كه اميدواريم در مورد اين س��ريال 
اوضاع متفاوت باش��د. جالب اس��ت كه سريال 
همزمان قرار است هم از تلويزيون و شبكه افق و 

هم از پلتفرم هاي داخلي پخش شود. 

    زندگي پر فراز و نشيب مادر شهيد معماريان
آيين افتتاحيه مجموعه تلويزيوني »تنها گريه 
كن« ب��ه تهيه كنندگي ميلاد حاج��ي پروانه و 
كارگرداني علي درخش��نده، عصر پنج شنبه � 

22آذر � در تالار ايوان شمس برگزار شد. 
صادق يزداني، مدير شبكه افق در اين مراسم طي 
سخناني عنوان كرد: حماسه »تنها گريه كن« 
زندگي پر فراز و نشيب مادر بزرگوار شهيد محمد 
معماريان، سركار خانم اشرف سادات منتظري را 
به تصوير مي كشد. اين حماسه را در قالب كتاب 
»تنها گريه كن« به قلم اكرم اسلامي خوانديم و 
امروز شاهد تصويرگري اين حماسه در سريالي 

به كارگرداني علي درخشنده هستيم. 
به گفته يزداني »تنها گريه كن« روايت دختري 
است كه از ابتداي زندگي پاي دار قالي نشسته تا 
كمر اقتصادي خانواده خم نشود و معيارش براي 
انتخاب همسر، مؤمن و نماز شب خوان بودن او 
بوده است. اين سريال روايت حماسه زني است 
كه پيش از انقلاب، تلاش هاي بس��ياري براي 
پيروزي انق��لاب انج��ام داده و در دوران جنگ 
تحميلي، همه چيزش را فدا كرده است، حتي 

پاره تنش، محمد معماريان را. 
وي به اين نكته اشاره كرد كه »تنها گريه كن« 
روايتي تازه از يكي از زنان ايران زمين است كه 
از هفته آين��ده از روبيكا، نماوا و ش��بكه افق در 

روزهاي پنج شنبه و جمعه پخش خواهد شد. 
    سالار عقيلي مهمان ويژه مراسم 

سالار عقيلي در ادامه برنامه قطعاتي از جمله »اي 
ايران فداي اشك و لبخند تو« و »وطنم  اي شكوه 
پابرجا« و همچنين قطعه توليد شده براي سريال 

»تنها گريه كن« را براي نخستين بار اجرا كرد. 
در ادام��ه برنامه س��ردار عزي��ز جعفري ضمن 
گراميداشت ياد شهدا عنوان كرد: امنيت، نعمتي 
اس��ت كه ما از آن برخورداريم، اينجا ده ها هزار 

جوان جانشان را براي اين امنيت فدا كردند كه 
ايران اسلامي امن باشد و بتواند به دنبال اهداف 
اسلامي و فرماني الهي برود. امنيتي كه با خون 
شهيدان گره خورده است و از بين رفتني نيست 

چون خون شهيدان ضامن آن است. 
جعفري عنوان ك��رد: بياييد قدر ش��هيدانمان 
را بيش��تر بدانيم. اين »بيش��تر بدانيم« ممكن 
است باري و مسئوليتي را روي دوش ما بگذارد 
و ما بتوانيم قدمي در راه مس��ير آرمان ش��هدا 
برداريم. لااق��ل مدافع اهداف و آرمان ش��هدا و 

مروج خواسته هاي آنها باشيم. 
   سردار جعفري: پاي اين كتاب، تنهايي 

خيلي گريه كردم
س��ردار جعفري گفت: كتاب »تنها گريه كن« 
خاطرات خانم منتظري را بيان مي كند و اقرار 
مي كنم پاي اين كتاب، تنهايي خيلي گريه كردم 
و از آنجا كه مقام معظم رهبري براي اين كتاب 
تقريظ نوشتند، وقتي خودم هم آن را خواندم 
حقيقتاً احساس كردم بايد دنبال يك اثر هنري 
درباره اين كتاب باشيم كه پيشنهادش را مطرح 
كرديم و بعد جلسات مختلفي با عوامل برگزار 
شد. البته ما هر چقدر قوي ترين هنرمندان را به 
پاي كار بياوريم باز هم نمي توانيم ابعاد معنوي 
شهدا و خانواده شهدا را به تصوير بكشيم، ولي 
اين مجموعه تلاش خود را كرده و شايد در آينده 
روي ابعاد ديگري از اين داستان باز كار شود مثلًا  

فيلم سينمايي. 
در ادامه برنامه، نقاش��ي بهنام شيرمحمدي كه 
تصويري از ش��هيد و مادر ش��هيد كنار ضريح 
امام حس��ين )ع( بود، تقديم اش��رف س��ادات 

منتظري مادر شهيد محمد معماريان شد. 
در پايان اين مراسم، از پوستر سريال »تنها گريه 
كن« با حضور سردار جعفري و محمد هاشمي 

رئيس سازمان هنري رسانه اي اوج رونمايي شد.

»تنها گريه كن« روايت دختري است كه از ابتداي زندگي پاي دار قالي نشسته تا كمر اقتصادي 
خانواده خم نشود و معيارش براي انتخاب همسر، مؤمن و نماز شب خوان بودن او بوده است


